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Успешна година иза нас
Година иза нас је била пуна успеха. 

Сви заједно смо успели да направимо 

велике промене у дому, реновирали 

смо трпезарију која је постала 

омиљено место ученицима, покренули 

смо Ђак ТВ који производи програм 

прилагођен ђацима, освештали смо 

наш дом и обележили славу дома, 

на дан упокојења патријарха Павла. 

Трудили смо се и успели да Дом ученика 

патријарх Павле постане права кућа 

нашим ученицима. Трудићемо се и ове 

школске године да свим ученицима 

дани у дому буду угодни , пуни 

пријатељства , занимљивих садржаја 

и одличних резултата. Ми, запослени 

у Дому ученика патријарх Павле”, 

потрудићемо се и у овом школском 

полугодишту да свима вама дани у 

Дому буду угодни. Срећно у новом 

полугодишту, рекао је за наше новине 

директор дома Саша Роквић.

Десети Green Fest Дан нашег дома Лавиринт разговор
Борба за животну средину задатак сваког 

појединца и сваке групе

Освештан Дом ученика средњих школа 

патријарх Павле - Београд

О малолетничкој деликвенцији са 

Снежаном Сандић из ПУ Београд
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Решавање овог проблема је 

један од највећих изазова за 

образовне институције 21. века. 

Вршњачко насиље је нежељено, 

агресивно понашање међу 

децом школског узраста које 

се временом понавља или има 

потенцијал да се понавља. Оно 

укључује поступке попут претњи, 

оговарања, физичких или 

вербалних напада и намерног 

искључивања некога из групе.

У уторак, 21.01.2020. године у 

Великој читаоници Дома ученика 

средњих школа ,,Патријарх 

Павле“ – Београд васпитачица 

Верица Чолић је одржала 

предавање на тему “Вршњачко 

насиље”. Предавање је наишло 

на знатан одзив ученика из 

скоро свих васпитних група, као 

и васпитача Дома. Вршњачко 

насиље је актуелна тема 

данашњице, о којој је веома 

важно причати. На предавању, 

ученицима је скренута пажња на 

последице које насиље може да 

донесе.

Из филма који је приказан у 

оквиру ове теме, ученици су 

се уверили да насиље никада 

није решење, јер, на крају свега, 

последице доживе и жртве 

насиља и насилници.

Порука и закључак предавања 

на тему ,, Зауставимо вршњачко 

насиље“ је да ученици и ученице 

треба да се обрате родитељима, 

професорима ,васпитачима, 

психологу или педагогу, који ће 

им помоћи да пронађу решење 

проблема на прави начин. Јер, 

насиље није решење. Насиље 

је избор. Зауставити га можемо 

само заједно!

Зауставимо
вршњачко насиље
Вршњачко насиље у школама и ван њих је проблем са 
којим се удружено морају борити држава, образовне 
институције и родитељи

Буди и ти
Деда мраз
Дом ученика средњих школа ,,Патријарх 

Павле”  у сарадњи са Црвеним крстом - 

Палилула организовао је хуманитарну 

акцију ,,Буди и ти деда Мраз - један пакетић, 

много љубави” у периоду од 18.12. до 

26.12.2019.године. Многи ученици и 

запослени су једним поклончићем имали 

прилику да обрадују некога коме је заиста 

потребан, као мали знак пажње онима 

који то редовно не добијају. Кутије за 

прикупљање новогодишњих поклона се 

налазе у холу интерната дома. Mожете и 

ви учествовати у хуманитарној акцији коју 

је одржали и ученици нашег дома,  како 

би својим доприносом у виду слаткиша 

или новца улепшали празничне дане 

малишана београдских домова. 

Акција ће се наставити и у 2020 години, 

прикључите се.

Пакетићи су намењени деци 

слабијег социјалног статуса, 

деци која празнике проводе у 

болницама и деци са сметњама у 

развоју

Дом ученика 

Андрија  Миливојевић

ДОГАЂАЈИ
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У среду, 25.12.2019. године 

ученици туристичке секције 

Дома ученика средњих школа 

,,Патријарх Павле” - Београд 

посетили су Народни музеј са 

васпитачицом Љиљаном Вулин.

Актуелне изложбене поставке 

су биле: ,,Мирослављево 

јеванђеље” и ,,Скулптуре Ивана 

Мештровића”.

Мирослављево јеванђеље је 

најстарија сачувана ћирилична 

рукописна књига. Према 

строгим правилима Народне 

библиотеке, задужене за 

заштиту старих и ретких књига, 

излаже се веома ретко и у 

Посета Народном музеју
Народни музеј основан је указом министра просвете Јована Стерије Поповића, 10. маја 1844. 
године, као Музеум сербски, налази се у центру Београда на Тргу Републике 

изложбу приређује 1905. године у 

Бечу. У Београду је, по налогу краља 

Александра Карађорђевића, оставио 

три своја монументална дела: 

Споменик незнаном јунаку на Авали, 

Споменик захвалности Француској и 

Победник на Калемегдану. На Авали, 

у лику једне од кариотида, може се 

препознати лик Мештровићеве мајке. 

Лик мајке се може видети и у музеју, у 

виду монументалне главе. 

Осим ове две, веома занимљиве, 

изложбе, ученици су видели  дела 

истакнутих сликара 18 и 19 века. 

Фасцинирала су их и уметничка дела 

Уроша Предића, Паје Јовановића, 

Катарине Ивановић, Ђуре Јакшића и 

других знаменитих сликара.

ограниченом временском трајању 

од само десет дана годишње. Актом 

Народне скупштине, у јуну 2005.

године, Мирослављево јеванђеље 

је проглашено за културно добро од 

изузетног значаја. Уписано је у листу 

Памћење света, а очекује се да ускоро 

у Србију из Санкт Петербурга стигне 

и једини лист који спису недостаје 

– њега је руски владика Порфирије 

Успенски однео 1845-1846. године из 

Хиландара.

У музеју је била и изложба скулптура 

Ивана Мештровића. Он је био 

хрватски и југословенски вајар и 

архитекта. Дипломирао је ликовну 

академију у Бечу. Предавао је на 

Ликовним академијама у Загребу, 

Сиракузи и Саут Бенду. Своју прву 
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Фестивал науке, највећа манифестација у 

области промоције науке и образовања, 

одржана је на Београдском сајму. 

Учествовало је више од 60 научних и 

образовних институција из земље и 

иностранства.

Фестивал је ове године носио назив 

„Разоткривање“ и имао је за циљ да 

разоткрије многе заблуде и митове уз помоћ 

науке и научних достигнућа.

Чланови еколошке секције су 5.12.2019. 

посетили фестивал науке.

На штандовима сајма су се могли видети 

занимљиви садржаји научних института и 

стручних удружења али и креативни радови 

ученика основних и средњих школа.

Кроз изложбу „Еволуција од Африке до 

Европе“, природњачког музеја из Свилајнца, 

могу се отклонити све заблуде и нејасноће 

везане за еволутивну теорију настанка 

живота. То је на изложби приказано кроз 

поређење сличних животињских врста 

Време је за још један 

узбудљив, спектакуларан 

и упечатљив ФЕСТИВАЛ 

НАУКЕ којим ћемо померити 

границе, поставити нека 

важна питања и заједно с 

тобом кренути у потрагу 

за одговорима. Јер наука, 

од хемије до космологије, 

од психологије до физике, 

кроз све научне области 

објашњава свет око нас, 

систематизује сакупљена 

знања и развија наше 

критичко размишљање.

На фестивалу ће учествовати више од 

60 научних и образовних институција, 

удружења али појединаца из Србије и 

из иностранства

ФЕСТИВАЛ НАУКЕ НА
БЕОГРАДСКОМ САЈМУ

предака човека, које приказују 

највеће кораке у еволуцији човека.

Потрага за истином коју пружа 

наука, буди радозналост и 

подстиче критички дух код младих 

људи, и прави је путоказ за оне који 

желе да граде земљу будућности 

по мери свих нас.

које насељавају пределе Африке 

и Србије: антилопа и срдаћ, 

домаћи и афрички шакал, бисерка 

и препелица ... Кроз то поређење 

може се открити и како географски 

предели утичу на морфолошке 

и физиолошке карактеристике 

врста. На овом штанду посебну 

пажњу привлаче воштане фигуре 

Тема овогодишњег фестивала је “Разоткривање”, 
разоткривање заблуда и митова уз помоћ науке
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Овогодишње 
издање 
фестивала има за 
циљ да покрене 
радозналост и 
креативност

упознаје са могућностима смањења 

отпада од хране кроз различите нивое, 

од тога да се у исхрани користе сви 

делови узгајаних биљака па до стварања 

енергије и повећања плодности 

земљишта. По завршетку филма, 

ученици су имали прилику да посете и 

изложбу „Базар без отпада“ на којој су 

могли на изложбеним штандовима, да 

виде домаће производе направљене 

од отпадног материјала, чијом се 

употребом смањује количина отпада: 

врећице за куповину за вишекратну 

употребу, украсне производе од 

папира и картона или од употребљених 

пластичних кеса.Надамо се да су наши 

ученици схватили да је борба за животну 

средину задатак сваког појединца, као 

и то да носе одговорност за будућност 

свих који долазе и који ће живети на 

планети Земљи.

Фестивал ће бити затворен доделом 

награда фестивала и новим филмом у 

продукцији Леонарда Дикаприја “Море 

сенки”, у петак, 18. октобра у 20 часова. 

Филм нас води у свет организованог 

криминала, картела и илегалне зараде 

на изловљавању ретке врсте рибе – 

тотоабе, која се мери милионима.

Десето јубиларно издање Међународног 

фестивала зелене културе Греен фест 

доноси велики број филмова који 

су награђени на најпрестижнијим 

филмским фестивалима, панел дискусије 

и предавања стручњака из Србије и 

света, изложбе и иновације, БАЗАР БЕЗ 

ОТПАДА – на коме ће се представити 

домаћи “зелени” предузетници”, као и 44 

филма у категорији кратког и средњег 

метра из целог света. Фестивал ће бити 

одржан од 15. до 18. октобра у Дому 

омладине Београда, под слоганом 

“Промени игру! Будућност је на Земљи!”.

Група ученика нашег дома са 

васпитачицама Драганом Кончар 

и Верицом Чолић 17. октобра 

присуствовала пројекцији филма „Узалуд 

протраћено: Прича о бацању хране“, који 

се приказивао у оквиру Греен фест–а. 

Кроз филм и причу о бацању хране нас 

води познати кувар и ТВ личност Ентони 

Борден. На путу око света, он публику 

Десети Green Fest
Будућност је на 
земљи
Фестивал ће свечано бити отворен, у уторак 15. октобра, у 20 
часова, дугометражним филмом “Велики зелени зид”

      домскеновине| Фебруар 2020
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ОСВЕШТАН ДОМ УЧЕНИКА 
ПАТРИЈАРХ ПАВЛЕ
Пред многобројиним гостима, представницима домова ученика из целе Србије, члановима 
републичких и градских власти, као и ђацима који бораве у нашем дому, данас су освештане 
просторије дома

Због патријархове  и 

истинољубивости, многи су 

га сматрали свецем који хода. 

Његове речи, дела и мудре поруке 

остац́е урезане у многим срцима 

као непроцењив дар који је он 

дао нашем народу, а надам се да је 

моја мисија да нашим ученицима 

пренесем праве поруке које је 

он заговарао, бар мали доприос 

за стасавање наших ученика у 

поштене, вредне и добре људе – 

каже Роквић

дом.  За госте припремили смококтел, 

а за наше ученике свечани ручак и 

торту, јер желимо да обележимо како 

и доликује дан нашег дома. Екипа 

Телевизије Ђак која се емитиује на 

нашем сајту дома ученика, а коју чине 

ученици дома предвођени искусним 

уреднцима, премијерно је гостима 

приказала специјалан видео о развоју 

дома током протеклих година -   каже 

Саша Роквић. 

Директор Роквић истиче да је поносан 

на то што дом носи име патријарха 

Павла, јер су његове поруке и данас 

својеврстан „светионик“ младим 

генерацијама и  смернице које треба 

да прихвате млади људи, јер у њима 

има много мудрости и животне 

истине.

наше просторије у којима борави 600 

ученика са територије целе Србије. 

Патријарх Иринеј је данас послао 

владику Стефана који је освештао 

Дом ученика од септембра прошле 

године са поносом носи име нашег 

патријарха Павла. Дуго година пре 

тога, везиван је за средњу железничку 

школу по којој је и носио име, иако су у 

њему боравили ученици који похађају 

чак 42 различите средње школе у на 

територији Београда. 

Захваљујући иницијитави директора 

Саше Роквића, уз дозволу 

Министарства просвете научног и 

техлолошког развоја, као и  патријарха 

Иринеја, дом је 19. септембра прошле 

године променио име.

- Данас се навршава тачно 10 година 

од упокојења нашег патријарха Павла. 

Симболично на овај дан, који ће се 

традиционално обележавати као дан 

дома, желели смо да данас освештамо 

АКТУЕЛНО
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ми не постанемо нељуди”.  “Наша 

је обавеза да помажемо ближњем 

у невољи, али не чинећи при 

том никакво насиље, јер свако је 

слободан да изабере да ли ће да 

крене путем спасењa”.

никада да је зло увек кратког века и 

само наизглед успешно и блиставо. 

Зато на злу, лукавству, превари, не 

треба заснивати ништа, поготово 

не живот”. „Не бранимо се од туђег 

зла, злом у себи”. “Чувајмо се од 

нељуди, али се још више чувајмо да 

Сада је прави тренутак да се подсетимо 

неких од атријарха Павла најлепших 

речи које нам је за собом оставио. 

“Љубав је највиша врлина. Све што 

човек дели са другима смањује се, 

осим љубави. Што је више дајете, 

више је имате”. “Не заборавимо Марија Николић

           www.domucenika.com



У НАШЕМ ДОМУ ЂАЦИ 
СУ КАО КОД СВОЈЕ КУЋЕ
Више од 600 ученика из целе Србије 

уселило се овог лета у Дом ученика 

средњих школа “Патријарх Павле”. 

Колика је била јагма за упис, говори 

и чињеница да су надлежни из 

дома пет канцеларија васпитача 

преуредили у собе.

На тај начин проширили су 

капацитете, јер је интересовање 

ове године било огромно. Прошле 

године, након 55 година од постојања 

овог ученичког дома, промењено је 

име дома у Дом ученика “Патријарх 

Павле” и разбијен стереотип да у 

дому бораве само ђаци који похађају 

Железничку школу. У дому бораве 

деца која похађају 42 различите 

средње школе на територији 

престонице. Однедавно на адреси у 

Улици Здравка Челара у своју нову 

кућу усељена су 632 ученика. Собе су 

окречене, извршена дератизација и 

дезинсекција, све собе су покривене 

њи-фи сигналом, свуда је постављен 

разглас на ком се чује домски радио, 

ученицима је на располагању и нова 

преуређена трпезарија, која подсећа 

на савремени младалачки ресторан.

- Тражили смо сагласност 

Министарства просвете, науке и 

технолошког развоја да нам да 

одобрење да пет канцеларија 

преуредимо у ученичке собе и на тај 

начин изађемо у сусрет ученицима 

који су конкурисали за наш дом, а 

да васпитаче замолимо да користе 

преосталих пет канцеларија. Све смо 

урадили да нашој деци, ђацима са 

најбољим успехом, која долазе овде 

из целе Србије, буде угодно и да се 

осећају као код своје куће. Имамо 

организоване васпитаче, њих 28, 

који 24 сата брину о њима док 

бораве у дому, а посебан третман 

имамо за наше ученике прве године, 

који су се ове године први пут 

одвојили од родитеља, јер је то једна 

врста стреса и за родитеље, али и за 

ученике. Трудимо се да им олакшамо 

привикавање на нову школу, ново 

место пребивалишта, јер је то један 

почетак, који није увек лак. Наши 

васпитачи су спона између ђака и 
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родитеља и изузетно су посвећени 

том послу - објашњава директор 

Дома Саша Роквић.

Да ђацима у овом дому никада није 

досадно говори и чињеница да 

ученици након школских обавеза 

на располагању имају бројне 

секције, преко 20. Могу да одаберу 

и тренирају неки од спортова: 

одбојку, кошарку, тенис, или да 

науче да пишу вест и чланке, у 

оквиру новинарске секције, да 

науче како се припремају прилози 

и емисије у оквиру Телевизије Ђак 

која се емитује у дому и на јутјуб 

каналу, а под будним уредничким 

оком обрађују се едукативне теме. 

На располагању су им и глумачка 

секција, туристичка, фолклорна 

и многе друге. У оквиру Дома 

ученика средњих школа “Патријарх 

Павле” налазе се још и базен, 

теретана, клуб ученика у ком деца 

могу проводити време и забавити 

се, као и бројни спортски терени.

Ресторан у коме су ученици до сада 

доручковали, ручали и вечерали 

добио је потпуно нов изглед након 

реконструкције. У ресторану сада 

воле да проводе време и уживају 

током оброка, а најбољи показатељ 

колико им се допада ресторан је 

то што обожавају да праве селфије 

и на тај начин покажу ресторан 

и на друштвеним мрежама.- 

Желели смо да им направимо 

модеран, живописан ресторан у 

коме ће уживати, као и у храни 

коју припремамо за њих. Прошле 

године смо побољшали мени, јер 

су то ученици желели. Ученички 

парламент ми је пренео да је жеља 

већине ученика да на менију имају 

пицу, тада смо купили пица пећ. 

Ми слушамо жеље наших ученика, 

јер су они одвојени од дома и 

породице, а желимо да осећају да 

им је ово заиста дом у ком се осећају 

као код куће. Такође не желимо да 

ученици буду незадовољни храном 

и да буду приморани да се хране 

ван наше установе - каже Саша 

Роквић, директор Дома ученика 

“Патријарх Павле”.
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О МАЛОЛЕТНИЧКОЈ
ДЕЛИКВЕНЦИЈИ
Период одрастања може бити јако 

критичан уколико се не обрати 

пажња која је потребна на дете. И 

старији када врате филм, сете се 

свих несташлука које су правили па 

им се брк насмеје. Међутим, нисмо 

ни свесни колико је мало потребно 

да тај несташлук прерасте у нешто 

озбиљније и да добијемо етикету 

малолетничког делинквента.

Емисија “Лавиринт” на ТВ Ђак 

бавила се темом малолетничке 

деликвенције, а савете како 

се ухватити у коштац са овим 

проблемом дала је капетан 

у Полицијској управи града 

Београда, Снежана Сандић, која је 

дала смернице родитељима како 

и на који начин можете вратити 

ваше дете на прави пут уколико 

сте родитељ, или пак уколико сте 

само пријатељ, или чак ако се ви 

проналазите у целој причи, како 

пронаћи излаз из целе ситуације са 

што мање последица.

Снежана већ 21 годину ради са 

младима који имају проблем 

у понашању. Малолетничка 

деликвенција је вршење кривичних 

дела, односно кршење правних 

норми, када неко крши кривична 

дела, али ту су и дрскост, редовно 

одсуствовање из школе, а нема 

оправдање, када је насилан према 

другима.

- Када је чврста и стабилна 

породица у питању, веома је ретко 

да ће се неко да почне да се понаша 

као деликвент. Међутим, сада када 

смо у овом транзиционом периоду 

породица нам је ослабљена, па 

се деца услед лоших породичних 

односа почну лоше да се понашају 

– каже она.

Родитељи који воде рачуна о својој 

деци прате понашање и препознају 

да некада није нешто није у реду, 

примате када деца почну да 

доносе кући новац или да користе 

психоактивне супстанце, виде лоше 

оцене, изостанке. Она саветује да 

родитељи тада могу да се обрате 

Центру за социјални рад да добију 

помоћ и савете, није препорука да 

одмах оду у полицију. Међутим, 

када дете изврши кривично дело, 

долази до полиције.

- Када дете изврши кривично дело, 

био родитељ пожртвован или није, 

мора да буде присутан, ако се 

Емисија “Лавиринт” емитује се на ЂАК ТВ (www.

djak.tv)премијерно уторком од 20х. Репризни 

термин: четвртак у 12 и у 20 часова.

Водитељ емисије је Сандра Стевановић.

саслушава дете за неко кривично 

дело, мора да присуствује и 

адвокат бранилац. Када је млад 

човек у питању,мора се радити 

са родитељима. Неки имају 

аутентичну жељу да учествују, 

а има и оних који се не осећају 

одговорним за то што је дете 

учинило- каже Снежана.

Деца када су заједно, у групи, јачи 

су, него када су кући сами, понекада 

одбачени од родитељи, али у групи 

вршњака задовољавају своју потребу 

за јачином. Ту је увек један лидер, ког 

остали следе. Када се крене у групи 

у тучу, онда нема назад, и када неко 

пође ко није желео, али је морао да 

га не би група одбацила. Онда се то 

заврши на различите начине.  

- Ако је дете из стабилне породице 

и научено да не пије алкохол, он ће 

на предлог другара, посаветовати га 

оду да прошетају и да им алкохол не 

треба – каже она.

Она каже да не можемо дете 

изоловати, јер морају да се крећу 

у међу својом генерацијом, али 

морамо га научити да се одупре 

изазовима и да ће онда знати како да 

се понаша када дође у ту ситуацију.
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